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Írásbeli kérdés

Dr. Szili Katalin

az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Szociális segélyek, társadalmi feszültségek. Mi a megoldás Miniszter Asszony?” címme l

a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani Szűcs Erika Szociális és Munkaügyi

Miniszter Asszonyhoz .

Válaszát írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Asszony !

Megyénkben, Borsod-Abaúj-Zemplén megyében a hátrányos helyzetű települések szám a

meghaladja a 150-et . Becslésünk szerint több mint 300 ezer fő él ezen településeken, ami a

rendszeres szociális juttatásban részesül ő közel 200 ezer rászoruló mintegy kétharmada .

Közismert tény, hogy országosan az elmúlt évben jelentősen nőtt a segélyezettek száma, am i

részben a Kormány munkával szembeni segélyezési koncepciójára vezethet ő vissza .

Nem politikai marketingre, hanem valós megoldásokra van szükség! Ez nem lehet egy pár t

belügye, ami pusztán a politikai kommunikáció tematizálására szolgál . Végre felelős

társadalmi döntéseket kellene hozni .

Ehhez képest az MSZP hol elismerve, hol elítélve egyes településeket - önmagával ellentétb e

kerülve - nyilatkozgat: „megkezdtük a közös gondolkodást ezekben a kérdésekben( . . .)” .

Sajnos eddig ez minden volt csak közös gondolkodás nem .

A cél egy olyan törvénytervezet elkészítése, amely konszenzussal elfogadható . Új egyezség az

önkormányzatokkal : megvizsgálni, hogyan tudná jobban felhasználni a szociális segélyre



rendelkezésre álló pénzt egy önkormányzat ha megkapná a döntési szabadságot . A felelő s

társadalmi döntésre garancia lehet egy Szociális Kerekasztal összehívása, mint a közö s

gondolkodás egyik szimbóluma.

A megyei önkormányzatoknak több okból is vállalni kellett ezt a feladatot hisz hátrányo s

településeik száma igen jelentős, nem beszélve arról, hány település próbálta már rendezn i

saját maga is a helyzetét .

Elsőként az Önök előtt jól ismert történet Monokon, amihez csatlakozott Ivád, Drávapiski n

majd Sárospatak is .

A pataki képviselők arról is döntöttek, hogy a jövőben csak azoknak fizetnek, aki k

rendszeresen járatják gyermekeiket iskolába vagy óvodába . Sárospatak csatlakozott a

Szerencsi Kistérségi Társulás kezdeményezéséhez is, (18 település ) amely célul t űzte ki a

szociális törvény megreformálását . De ilyen jellegű igényét a Megyei Jogú Városok Országo s

Szövetsége is bejelentette már .

A fenti példa is azt mutatja és erősíti meg bennem, hogy nem szabad csak megyei szinten

gondolkodni hiszen ez — sajnos — országos probléma !

Kérdezem tehát Miniszter Asszonytól !

• Mikorra várható a segélyezés, egyáltalán a szociális törvény megreformálása ?

• Van-e már konkrét elképzelésük ezzel kapcsolatban?

• Tervezi-e a kormány az őszi ülésszakra ennek a törvénytervezetnek a benyújtását ?

Várom megtisztelő válaszát .

Miskolc, 2008.június 23 .

Dr. Odor Ferenc
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